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      MÄRJAMAA VALLAVOLIKOGU 
 

Kultuurikomisjoni koosoleku  

protokoll  
 
Märjamaa                                                                                                        10. märts 2020. a nr 16 

 

Algus kell 16.00 lõpp kell 18.00 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Ats Nõlvak 

Protokollis: volikogu sekretär Janika Liländer 

 

Koosolekust võtsid osa komisjoni liikmed: Anneli Ülemaante, Ene Klaus, Heli Lints, Helve Riitsaar, Iris 

Haiba, Mart Tilk, Ottomar Linna, Triinu Ülemaante. 

Puudus: -. 

Kutsutud: info- ja välissuhete spetsialist Tiina Gill (päevakorrapunkt 1), Tallinna Ülikooli noorsootöö 

eriala praktikant Kaili Moks. 

 

 

Kinnitati alljärgnev PÄEVAKORD: 

1. Maal elamise päev 2020  

2. Ülevaade valla suurematest kultuuri- ja spordisündmustest 2020  

3. Kultuurikomisjoni tööplaan/tegevused   

4. Muud küsimused  

 

 

Päevakorrapunkt 1  

Maal elamise päev 2020 

 

T. Gill tutvustas esmaseid plaane seoses Maal elamise päevaga, mis sel aastal toimub 26. septembril. 

Eelmisel aastal hõlmas Märjamaa vallas Maal elamise päev vaid Märjamaa alevit kuna 

organiseerimistöödega alustati pisut hilja. Sel aastal on mõte kaasata ka piirkondi - kindlasti Kivi-Vigala 

ja Vana-Vigala, teised on veel lahtised. 31. märtsil on kavas kutsuda kokku hallatavate asutuste juhid, et 

nendega seda arutada. Kuna eelmisel aastal oli enamus külastajaid oma kogukondadest, siis sel aastal 

põhiliselt pühendutaksegi neile.  

 

Mõtteid toimunud arutelult: 

- Kaasata uus spordikeskus koos gümnaasiumiga (lahtiste uste päev). (H. Lints) 

- Kui piirkondades tegevused lõppenud, võiks mingi sündmus toimuda alevis, kus oleks n ö 

kokkusaamispunkt (T. Gill) 

- Moodustada meeskond, kes hakkab päeva korraldamisega tegelema. Meeskond on see, kes räägib läbi 

piirkondadega, paneb kokku kava. (M. Tilk) 

- Kaasata mitte ainult valla asutusi, vaid ka kogukonda, talusid, ettevõtjaid, nt läbi MEPÜ. (E. Klaus) 

- Algne idee oli selles, et kui enne käidi Maal Elama messil, kus räägiti oma koolidest, lasteaedadest, 

pakkumisel olevast kinnisvarast ja üritati tekstiga luua visuaalset pilti ning kutsuda valda elama, siis 

nüüd on sellest välja kasvanud Maal elamise päev ning inimesi kutsutakse kõike seda oma silmaga 

kohapeale vaatama. (I. Haiba)  

- Kaasata võiks ka külavanemaid. (H. Riitsaar) 

- 31. märtsiks võiks ajaline raamistik paigas olla.  (M. Tilk) 

- Selleks, et paista silma teiste omavalitsuste seast, oleks hea tuua välja see eripära, milles Märjamaa 

vald, meie piirkonnad, on teistsugused kui ülejäänud Eesti.  
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Otsustati: Esitatud info teadmiseks võtta.  

 

 

Päevakorrapunkt 2 

Ülevaade valla suurematest kultuuri- ja spordisündmustest 2020  

 

H. Lints andis ülevaate 2020. aasta ülevallalise tähtsusega kultuurisündmustest: 

- toimunud on vabariigi aastapäeva tähistamine ja kodulookonverents; 

- 19. märtsil on laulukarussell; 

- 26. märtsil on külade tänupäev; 

- 31. mail on lastekaitsepäeva puhul perepäev (koostöös noortekeskuse ja Märjamaa rahvamajaga); 

-  30. juuli - 02.august on 23. Märjamaa Päevad ja 15. Märjamaa Folk. 

 

E. Klaus kõneles Märjamaa Päevade ja Märjamaa Folgi ettevalmistustest.  Tulemas on rühmad Leedust, 

Slovakkiast, Lätist. Oodatakse rühma Egiptusest, nende tulek oleneb viisa saamisest. Vastanud pole veel 

Makedoonia. Eestist tulevad korealaste ja kabardiinide rühmad. Igaks õhtuks on kutsutud ansambel – 

Laikre perebänd, Väliharf, Anne Veski ja Vanaviisi. Pühapäeval on lõõtsapäev.  

Toimus arutelu. 

Räägiti folgi külaliste majutusest, esinemistest, sündmuse finantseerimisest, valla kollektiivide, s.h 

laulukollektiivide osalemisest.  Varasemalt on olnud probleeme, et pole olnud konkreetset eesvedajat, kes 

koordineeriks laulukollektiivide repertuaarivalikut ja osalemist.  

E. Klaus kinnitas, et kõik valla kollektiivid, nii lauljad kui tantsijad, on oodatud folgile esinema. 

Kõneldi kuivõrd Märjamaa Folgiga samaaegselt toimuvad sündmused, nt Märjamaa retrodisco, 

mõjutavad folgi publikuarvu.  

E. Klaus arvas, et retrodisco korraldajatele võiks soovitada teha oma üritus mõnel teisel nädalavahetusel.  

M. Tilk oli seisukohal, et igal üritusel on oma publik ja kui on tegijaid, siis neid ei tohiks takistada. Kui 

varakult on sündmused teada, siis inimesed saavad oma aega vastavalt huvidele planeerida.  

M. Tilk sõnas, et see ei tähenda, et korraldajad omavahel ei võiks asju läbi rääkida. 

Arutleti, kas folgiga ühel ajal kodukohvikute päeva tegemine õigustab end või mitte.  

 

M. Tilk tutvustas spordisündmuste kava: 

- sihtasutuse jaoks on täna suurim eesmärk saada toimima uus spordihoone. Ehitusprotsess on praegu 

plaanipärane.  

- aprillis jüriöö jooks; 

- mais Järtas Marimetsa Cup (jalgratta suurüritus); 

- juunis korvpalli turniir (kuid kuna MTÜ taotlusvoorust sai SA vaid pool taotletud summast, siis 

võimalik, et see jääb ära); 

- augustis valla spordipäev; 

- septembris Märjamaa alevi jooks;  

- oktoobris võrkpalliturniir ja ujumise meistrivõistlused. 

 

M. Tilk rääkis põhjalikumalt uuest spordihoonest. Hoone pidulik avamine on kavandatud augusti ja see 

toimuks koos suurema võistlusega. Kindlasti on Märjamaa Folgi ajaks valmis majutusüksus ning folgi 

külalistele on seal võimalik majutust pakkuda.  

Kui hoone tervikuna on folgi ajaks valmis, võib kaaluda seal ka nt folgi lõppkontserdi korraldamist.  

Pealtvaatajaid mahub saali 800. Kindlasti ei jää maja vaid sportlaste päralt, vaid selles saab korraldada ka 

kultuurisündmusi. Saali akustikas on sellega arvestatud, samuti tellitakse spetsiaalsed põrandakatted.  

M. Tilk märkis, et spordihoone valmimisega muutub kindlasti ka valla spordielu senine korraldus. Kui 

seni said noorte spordiringid kasutada saale tasuta, siis SA seda pakkuda ei suuda. SA eesmärgiks on oma 

ülalpidamiskulud ise tasa teenida. Kui otsustatakse, et valla asutustele, noorte spordiringidele jne on 

spordihoone kasutus soodushinnaga, siis peab olema kokkulepe, et vahe kaetakse valla eelarvest. 

M. Tilk kinnitas, et SA hinnapoliitika ehitatakse üles nii, et see soosiks seda, et inimesed käiksid 

võimalikult rohkem sportimas.  

Kui ennelõunasel ajal on saalid MG kasutuses, siis kahest-kolmest pealelõunal kuni kella kuueni õhtul, 

s.o enne täiskasvanute treeninguid, on see „aken“, kus saali saaks kasutada maapiirkondade lapsed ja 

noored. Tuleb saavutada selline bussitranspordi korraldus, et see võimalus neil oleks.  

H. Riitsaar juhtis tähelepanu sellele, et Varbola spordihoone seisab suhteliselt kasutuseta ja uuris, kas  

SA-l on ka sellega seoses mingeid plaane. 
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M. Tilk vastas, et SA põhikirjas on põhimõtteliselt sees, et SA ülesanne on kogu valla spordielu 

korraldamine ja koordineerimine, kuid see jääb pigem järgmisse aastasse kui Märjamaa spordihoone on 

valmis. Eelnevalt on vaja ka valla otsuseid seniste spordisaalide saatuse kohta.  

A. Nõlvak rääkis vajadusest leida vallas mõne-hektariline maatükk, kuhu saaks kujundada rallispordiks 

sobiva raja, et tehnikaringis osalejatel oleks sõitmiskoht. Märjamaa piirkonnas on päris mitmeid Eesti 

tasemel sõitjaid. 

M. Tilk sõnas, et tema näeb SA põhieesmärgina tegeleda sellega, mis seostub laste ja noortega. 

Täiskasvanute sport, ka rahvatants ja laulmine, jääb suuresti ikkagi huviliste endi asjaks.  

M. Tilk: Kogu spordi ja muu huvitegevuse juures on ja jääb probleemiks, et meil ei jagu lapsi ja noori 

kõigiks nendeks asjadeks, mida me neile pakkuda tahame. Meie ühine eesmärk on tuua nad kodust välja, 

välja nutiseadmetest. Olulised on inimesed, s.h eestvedajad ja kui need olemas, siis tehniline baas. 

Spordihoone näol saame väga hea tehnilise baasi. Jääb inimeste teema. Ei plaani täna, et SA palkaks 

treenereid. Näeme, et treeningrühmad kujunevad ise välja, on leidnud treenerid ja meie pakume ruume.  

 

Kõneldi spordiala liitude litsentsitasudest, mida tuleb maksta, üldse oleks võimalik võistlustel osaleda. 

M. Tilk oli arvamusel, et litsentsitasudeks tuleks eraldada raha omavalitsuse eelarvevahenditest.  

 

Räägiti ürituste planeerimisest, valla sündmuste kalendrist. Soovitud tulemus - võimalikult vähe ajaliselt 

kattuvaid ettevõtmisi. 

Arutelul tõdeti, et korraldajad peaks võimalikult vara valla kodulehe toimetajale sündmustest teada 

andma, et need saaks lisada kodulehe kalendrisse.  

 

Otsustati:  Teha info- ja välissuhete spetsialistile ettepanek juba teadaolevad sündmused (nt valla 2020.a 

seinakalendris kirjas olevad sündmused) kanda valla kodulehe kalendrisse.  

 

 

Päevakorrapunkt 3 

Kultuurikomisjoni tööplaan/tegevused   

 

A. Nõlvak: Eelmisel koosseisul jäi töösse valla turunduskontseptsioon. Kas selles osas on tulnud vahepeal 

mingeid uusi ideid? 

Toimus arutelu. 

Mõtteid arutelult: 

- Ideede kogumine laua taga istudes ei ole edasiviiv. Selleks peaks korraldama moderaatori 

eestvedamisel ajurünnaku laadis päevase väljasõidu. (I. Haiba) 

- Strateegia aluseks on süsteemne tegevus. Seda võiks minna õppima nendelt, kes seda on juba 

teinud. Väga hea eeskuju on selleks Ida-Virumaa, kus ligi 10 aastat on süsteemselt 

mainekujundusega tegeletud. Eesti Marketingiinstituut on pannud paika struktuuri ning selle 

täitmine on kohalike inimeste ülesanne. Selleks, et saaksime kõigile arusaadava tulemuse, tuleks 

välja töötada struktuur ja kui me seda ise ei oska, tuleb see lasta teistel teha. (M. Tilk) 

- ROL on ette valmistamas Raplamaa mainekujundus- ja turundusstrateegiat ning sellesse on 

kaasatud kõik KOVid. Sealt saaks n ö skeleti. (I. Haiba) 

- Komisjoni poolt võiks teha vallavalitsusele ettepaneku määrata vastutaja. Kui valla tasandil pole 

vastutajat-eestvedajat, siis asjad ei liigu. Vastutaja oleks see, kes annaks lähteülesande ja kutsuks 

asjaosalisi kokku. (M. Tilk) 

- MEPÜ-l on plaan kirjutada Leader-projekt koolitusreisiks Ida-Virumaale tutvuma, kuidas nad 

viivad ellu oma turundusstrateegiat. Kavas on kaasata sellesse ka KOVi esindajaid.(M.Tilk) 

- Parimad infokandjad  on siinsed elanikud. See, mida täna teha saame, on teha oma üritusi 

võimalikult hästi ning võimalikult palju neid promoda. Kui räägime valla kui terviku suunatud 

liikumisest parema maine ja reklaami suunas, siis selleks on vaja käia ja küsida ning saada teada, 

kuidas see käib. (M. Tilk) 

 

Otsustati: Teha vallavalitsusele ettepanek määrata turunduskontseptsiooni väljatöötamise eest vastutaja.  

 

 

Kõneldi pikalt plaanis olnud kultuurikomisjoni väljasõidust.   

I. Haiba sõnas, et väljasõiduks tuleb valida KOV, kellega on võimalik end võrrelda. Näiteks ei ole mõtet 

minna Tallinna lähiümbruse valdadesse vm, kus rahalised võimalused on meiega võrreldamatud.  
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Toimus arutelu. 

 

Otsustati: H. Lints suhtleb Türi vallaga. Kultuurikomisjoni soov on kohtuda sealse kultuurikomisjoni 

esindajatega, tutvuda nende töökorralduse ja tegevusvaldkondadega, Türi valla kultuuri ja spordi 

rahastamise põhimõtetega ning sellega, kuivõrd on kultuurikomisjonil raha jagamisel kaasarääkimise 

õigust.  

 

 

Päevakorrapunkt 4 

Muud küsimused 

 

*) Järgmine koosolek 

Toimus arutelu. 

Otsustati: Vajadusel on järgmine koosolek 14. aprillil algusega kell 16. Kui aprillis koosoleku tarvidust 

ei ole, siis saadakse kokku 12. mail. 

 

M. Tilk andis teada, et kultuurikomisjoni liikmed on koos volikogu liikmetega oodatud teisipäeval, 17. 

märtsil kell 14 tutvuma valmiva spordihoonega. 

 

Kell 17.55 lahkus M. Tlk. 

 

 

*) Ivar Lõkovi lasteraamat „Kitsu“ 

H. Lints: I. Lõkov on andnud oma kulul välja raamatu. Nüüd juba ka kordustrüki (50 eksemplari). Raamat 

on raamatukauplustes müügil. Müügihind näiteks ühes poes 15,80.-, teises 17,99.-, kuid autorile laekub 

iga raamatu müügist vaid 85 senti.  

Idee oli osta vallale neid raamatuid, nt lasteaia lõpetajatele kinkimiseks, kuid läbi raamatukaupluste ei ole 

see otstarbekas. 

E. Klaus avaldas soovi raamatuid kinkida ka Laulukarusselli noorema vanuserühma parimatele.  

 

Otsustati: Kultuurinõunikul uurida, kas autoril on võimalik oma raamatuid võtta kauplustest müügilt ära, 

et vald saaks neid osta otse temalt. 

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/                                                        /allkirjastatud digitaalselt/ 

 

Ats Nõlvak                                                                                Janika Liländer 

koosoleku juhataja                                                                     protokollija 


